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  MØDEREFERAT 
                SKOLEBESTYRELSEN 

 
DATA OM MØDET 

DATO: 10.10.22 

TID: Møde: 17.30-20.00 

STED: Kantinen 

 
MØDEDELTAGERE: 

 
Forældre 
Irene Sidsel Broby Eckert [formand] // Simon Poulsen [næstformand] // Anna Rischel Preston [medl.] // // Martin 
Bech [medl.] // Jan Nikolai Kristensen [medl.] // // Lotte Balslev Vest [medl.] // Peter-Johan Raasø [medl.] // 
Wieke Huizing Edinger [supp.] 
 

Elevråd: 
Thomas // Nicolai // Elvira 
 

Medarbejdere: 
Rasmus Frimodt // Henrik Gregersen  
 

Ledelse: 
Andreas Hundebøll // Jeppe Bonde  

AFBUD: Jan Kristensen // Wieke Huizing 

FRAVÆRENDE U. AFBUD: Peter-Johan Raasø 

MØDELEDER: Irene Sidsel Broby Eckert 

REFERENT: Jeppe Bonde 
 

PKT. DAGSORDEN REFERAT 
1 Indledning – evt. justering af 

dagsorden samt opfølgning 
fra sidste møde. 

Kort indledning ved formanden bl.a. med forslag om, at der ved kommende møder indføres et fast punkt 
vedr. elevrådet, så der også kommer input fra dem. Herudover en overvejelse om, at 
elevrådsrepræsentanternes deltagelse kan variere ift. dagsordenens punkter. Begge forslag blev taget godt 
imod. Forslag godkendt. 
 
Opflg. på trafik 
Thomas fra elevrådet, Anna og Andreas har været til møde med kommunen omkring trafik, både bil- og 
cykeltrafikken omk. skolen. Der er udarbejdet en analyse fra Vej & Park, hvor der peges på tre udfordringer: 
 
1. Placering af skolens parkeringsplads – begrænset udsyn ved stikvejen 
2. For mange forældre, der kører deres børn i skole 
3. Kys og Kør fungerer ikke, så adfærds ændring påkrævet 
 
I analyses blev følgende forslag til løsninger anbefalet >> 
 Forskudt mødetid (god ide, men ikke muligt ift. skoledagens organisering) 
 Målrette indsats ift. adfærdsændringer 
 
Ved mødet forslog skolen følgende ændringer >> 
 Etablering af cykelsti og cykelparkering op langs Børnemiljøet 
 Etablering af låge i hækken ud i mod Nordtoftevej ved Minimiljøet. Dette for at sikre bedre adgang til 

skolen for de mindste.  
 
Herudover har elevrådet igangsat en undersøgelse ift. cykelparkering og adfærd. I gns parkerer 400 cykler 
dagligt. Der er en cykelstativ og kapacitet på 500 pladser. Men disse benyttes ikke. Elevrådet arbejdere 
videre med bud på evt. fordeling. 
 
Beslutninger 
 Fra uge 43 vil SKB være synlige i morgentrafik foran skolen. Uddeling af flyers (hentes via kontoret). 

Anna udarbejder en doodle. 
 Involvering af forældreråd ift. at alle kan tage del og ansvar ift. opgaven omk. morgentrafikken. Anne 

udarbejder en skrivelse til forældrerådene. Denne målrettes Børnemiljø og Minimiljø (0.-5. kl.)  
 Ledelsen igangsætter en intern ”Alle børn cykler” kampagne for Børne- og Minimiljøet, m. start 1. nov.  
 Irene orienterer generelt på Aula vedr. den kommende indsats. 

2 Min motivation for at være en 
del af Solvangskolens 
bestyrelse. 
[drøftes under maden] 

 Henrik >> Bistår forældrerepræsentanterne i SKB og repræsenterer medarbejderne. 
 Anna >> Det bør man, hvis man kan og vil gerne give noget tilbage. Mindre tid på at være visionær og 

mere tid på at være praksisnær. Fokus på skærme, hvordan skal skærme (mobiler og bærbarer) 
bruges. 



 Lotte >> Vigtig med en stærk folkeskole og det vil Lotte gerne bidrage til. Trivsel er vigtigt. Min indgang 
er ikke kritik er glad og tilfreds med skolen. Få skabt et fællesskab der er meningsfuldt og værdifuldt. 
(Lotte sender en kronik) 

 Martin >> Vil gerne arbejde med økonomi og hvordan det hænger sammen. Meget fokus på skærm og 
vil gerne drøfte det. Et opgør med nul-fejls kulturen. Fokus på hvorfor mange mennesker er havnet hvor 
de er ift. deres job, en vej som kan være fyldt med tilfældigheder, uheld eller fejl. 

 Thomas >> Vil også arbejde for en mere skærmfri skole 
 Elvira >> Spændende med indblik i hvilke drøftelse der drøftes og besluttes 
 Andreas >> Oversætte og give billeder på virkeligheden – ind i maskinrummet 
 Simon >> Bestyrelses arbejde kan flytte Bjerge. Få fingrene i bolledejen og få arbejdet mellem 

møderne. Driver Simon, at han rent faktisk kan have indflydelse. Gerne fokus på økonomi og ikke 
mindst Fritidsklubstilbudsorganisering i distriktet. 

 Rasmus >> Vigtigt med pædagogperspektivet og de mindste elever. Vigtigt med attraktivt Fritidstilbud. 
 Irene >> Er i gymnasieverdenen. Har mærket hvad det gør med manglende økonomi. Passe på 

folkeskolen og have fokus på eleverne. Skærme er også vigtigt. Hvordan kan de ”skæve” børn bidrage 
ind i folkeskolen.  

 Jeppe >> Samme opgaver som Andreas. Blandt mit fokus er at udvikle særligt de ældste elevers 
personlige og sociale kompetencer. 

3 Evaluering af sidste møde   Anna >> Særligt fritidsklubs strukturen var kimen til en ophedet debat. Anna oplevede ikke det var 
ubehageligt. Pointerede at det ikke nødvendigvis er en dårlig ting at stemme til møderne. 

 Simon >> Enig med Anna og oplevede heller ikke det var ubehageligt. Det er vigtigt der er plads til 
holdninger. Vi kan godt være enige om at være uenige. Enig med Irene om at punkter skal være klare 
og tydelige i dagsordenen inden mødet 

 Andreas >> Det var en hård start med så stramt et økonomisk budget.  
 Rasmus >> Det var tydeligt, at medlemmernes egne oplevelser og holdninger kommer til orde. Han 

havde ikke en oplevelse at tonen var for hård. 
 Martin >> Oplevede der var en ophedet stemning, tænker dog at det skal være sådan, men kan godt 

genkende at tonen var skarp.  
 Irene >> Har reflekteret over at det ikke var hensigtsmæssigt at mane til afstemning. Vigtigt at punkter 

på dagsordenen er beskrevet, så alle har mulighed for at forberede sig på det inden. 
 Lotte >> Sagligheden i højsæde, så kan vi sagtens drøfte/diskutere.  

4 Nyt fra elevrådet Der er to opgaver i elevrådet: 
1. Cykler – se pkt. 1 
2. Overskud fra Solby (25.000). Hver klasse skal komme med bud på hvad de skal bruges til. 

Herefter skal årgangene blive enige om et forslag ud fra følgende tre kriterier: 
 Skal holder i længere tid (ikke is) 
 Skal komme hele skolen tilgode 
 Skal kunne gøre vores fælles skole endnu bedre. 

 
Omklædningen er i fokus, hvor lidt mere privatliv, og bedre brusere ville være et ønske. Dette bør dog være 
kommunale ejendommes ansvar og ikke her elevernes penge skal bruges.  

5 Fokuspunkter til vores møder 
igennem skoleåret – årshjul. 

Bestyrelsen udarbejde i fællesskab følgende ramme for møderne: 
 

 17.30-18.00: Opsamling fra sidst, de fast punkter og løst og fast 
 18.00-18.15: Nyt fra elevrådet. 
 18.15-19.00: Skolens maskinrum (ledelse og medarbejdere udarbejder en progression, så SKB 

igennem året for en større indsigt i skolens organisering, økonomi osv. 
 19.00-19.45: SKB fokus (Kommunikation // FFO-struktur // Forældrerådenes rolle // Mobil- og 

skærm politik // principper mv. – SKBs hjørneflag) 
 19.45-20.00: Afrunding og evt. personale (lukket pkt.) 

 
Følgende er bud på årshjul/indhold: 

 Møde i nov. >> Oplæg om mobil/skærm ved PLC. Hvad er reglerne – se ordensregler 
 Møde i jan. >> Økonomi og principbeslutning omk. Meddelelsesbog (tidligere elevplan – se 

princippet) 
 Møde i feb. >> Godkendelse af driftsbudget 

 
Andreas sender – Principper, Værdigrundlag, forretningsorden, ordensregler og antimobbestrategi til 
bestyrelsen. Disse dokumenter udgør bestyrelsens hjørneflag. ”Lektie” til næste møde i nov. 

6 Opflg. på budgetproces Andreas fremlagde de budgetforslag, der højest sandsynligt bliver besluttet den 13. oktober 2022.  

7 Personalesituationen 
herunder evt. kommende 
ansættelser 

Majbritt er stoppet og madordningen er i gang. Der er ansat elever til at ordne mælk. Herudover er der ansat 
en ny koordinerende og pædagogisk vejleder, som tiltræder 1. nov. Stillingen blev ledig efter at Stine C. blev 
afdelingsleder pr. 1. aug. 

Med venlig hilsen 

Jeppe Bonde  
 

 


